
PROTOKÓŁ 
z przebiegu XXII Sesji Rady Gminy Jaraczewo 

odbytej w dniu 25 października 2012 r. o godz. 10.00 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo 

 
 
W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Gminy Jaraczewo  - zg. z załączoną listą obecności 

− Wójt Gminy      - Dariusz Strugała 

− Zastępca Wójta     - Stanisław Andrzejczak 

− Sekretarz Gminy     - Olga Kaczmarek 

− Skarbnik Gminy     - Zofia Jankowska 

− kierownicy referatów i jedn. organizacy. - zg. z załączoną listą obecności 

− Sołtysi Gminy Jaraczewo   - zg. z załączoną listą obecności 

− Prezes Zarządu Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów Województwa Wielkopolskiego – 

Halina Czabańska 

− dzielnicowi Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – st. asp. Piotr Baranek oraz asp. 

Robert Matuszewski 

− Dyrektorzy szkół z terenu gminy Jaraczewo 

       1/ Dyrektor Szkoły Podstawowej w Górze   - Elżbieta Kasprzak 

       2/ Dyrektor Szkoły Podstawowej w Noskowie  - Ewa Kardach 

       3/ Wicedyrektor Zespołu Szkół w Jaraczewie  - Helena Jakrzewska 

       4/ Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wojciechowie   - Zbigniew Jarus 

       5/ Dyrektor Zespołu Szkół w Jaraczewie   - Jarosław Podkówka 

       6/ Dyrektor Zespołu Szkół w Rusku    - Sławomir Podeszwa    

 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji Rady Gminy. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXI Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2012 – 2018. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Jaraczewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2013 rocznego programu współpracy 

Gminy Jaraczewo z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

11. Raport o stanie oświaty w Gminie Jaraczewo za rok szkolny 2011/2012. 

12. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 

13. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne głosy. 

16. Wnioski. 

17. Zakończenie sesji. 



 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

 Zgodnie z art. 32 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady XXII Sesji Rady Gminy Jaraczewo 

otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 

radnych. Informuje, że nieobecność na sesji radnego Edmunda Kowalczyka jest usprawiedliwiona ( 

przebywa w delegacji). 

Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 

 Przed przystąpieniem do punktu 2, na pytanie Przewodniczącego rady- czy są uwagi do 

proponowanego porządku, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o zmianę 

obrad?- żadnych uwag nie zgłoszono.  

 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji Rady Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady zwraca się do Sekretarza Rady o wypowiedź do sporządzonego 

protokółu  

Sekretarz Rady – Barbara Pielucha informuje, że po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu XXI 

Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 4 października 2012 r. nie wnosi uwag. 

Radni również nie wnieśli uwag do sporządzonego protokołu.  

Za przyjęciem protokołu z przebiegu XXI sesji  bez czytania głosowało 14 radnych. 

 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXI Sesji Rady Gminy. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXI 

Sesji Rady Gminy w dniu 4 października 2012 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

złożył Zastępca Wójta – Stanisław Andrzejczak. 

Ponieważ do złożonego sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag, Przewodniczący Rady uznał 

sprawozdanie za przyjęte.  

 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
 Sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu składa Wójt Gminy.  

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Nie złożono interpelacji i nie było pytań. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
 

  Przewodniczący Rady informuje, że projekt powyższej uchwały był omawiany na 

posiedzeniach  komisji rady i  zwrócił się do przewodniczących poszczególnych komisji o 

stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 

że proponowane zmiany w budżecie gminy szczegółowo omówiła Skarbnik Gminy na posiedzeniu 

Komisji w dniu 22 października 2012 r. i po  analizie przedłożony projekt uchwały został 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że po szczegółowej 

analizie i udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy i dyrektora Gminnego Zespołu 

Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół, Komisja na posiedzeniu w dniu 22 października 2012 r. 

przedłożony projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że proponowane zmiany w budżecie gminy w 



przedłożonym projekcie tej uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 23 

października, nie wnosząc uwag.  

Głos w sprawie Jarocińskich Linii Autobusowych zabiera Wójt Dariusz Strugała. Kwestia dotyczy 

dofinansowania do przewozu JLA. Szczególne znaczenie ta sprawa ma w kwestii dowozu dzieci do 

szkół, jak również dojazdu do miasta Jarocina. Linie dopasowywały się do życzeń mieszkańców. 

JLA w związku z tym prosiła o dofinansowanie w kwocie 14.580,00 zł. Prosi o głosowanie tej 

uchwały z poprawką wniesioną przez Panią Skarbnik, a więc z rezerwy inwestycyjnej kwota 

14.580,00 zł będzie przeniesiona jako spełnienie warunków, tym samym będzie można dokonać 

przelewu wspomnianej kwoty na rzecz JLA w Jarocinie.  

Wójt informuje, że tym samym zmieniły się zapisy w WPF, jednak podkreśla że kwota długu nie 

uległa zmianie i nadal wynosi 4.726.724,00 zł co stanowi 20,43% planowanych dochodów 

zadłużenia.  

Przewodniczący Rady zwraca się do zebranych z pytaniem czy są uwagi do wniesionej przez Wójta 

Gminy Jaraczewo poprawki. Uwag nie było. Przewodniczący Rady pyta kto jest za przyjęciem 

poprawki na dofinansowanie do Jarocińskich Linii Autobusowych w kwocie 14.580,00 zł. 

Poprawka została przyjęta jednogłośnie.  

Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto z radnych jest za podjęciem  powyższej uchwały – 

głosowało 14 radnych. Uchwała Nr XXII/121/2012  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jaraczewo na lata 2012 – 2018. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt powyższej uchwały był omawiany na 

posiedzeniach  komisji rady i  zwrócił się do przewodniczących poszczególnych komisji o 

stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 

że temat ten szczegółowo omówiła Skarbnik Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 22 

października 2012 r. i po  analizie przedłożony projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie 

pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że po szczegółowej 

analizie Komisja na posiedzeniu w dniu 22 października 2012 r. przedłożony projekt tej uchwały 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący komisji rewizyjnej informuje, że przedłożony projekt uchwały Komisja 

przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 23 października, nie wnosząc uwag.  

Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto z radnych jest za podjęciem  powyższej uchwały – 

głosowało 14 radnych. Uchwała Nr XXII/122/2012  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt powyższej uchwały był omawiany na 

posiedzeniach  komisji rady i  zwrócił się do przewodniczących poszczególnych komisji o 

stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 

że Komisja w dniu 22 października 2012 r. przeanalizowała przedłożony projekt uchwały został  on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że po szczegółowej 

analizie i udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy, Komisja na posiedzeniu w dniu 22 

października 2012 r. przedłożony projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że projekt tej uchwały Komisja przeanalizowała na 

posiedzeniu w dniu 23 października, nie wnosząc uwag.  

Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto z radnych jest za podjęciem  powyższej uchwały – 



głosowało 14 radnych. Uchwała Nr XXII/123/2012  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Jaraczewo na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 
 

 Przewodniczący Rady informuje, że projekt powyższej uchwały był omawiany na 

posiedzeniach  komisji rady i  zwrócił się do przewodniczących poszczególnych komisji o 

stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 

w dniu 22 października 2012 r. i Komisja analizowała przedłożony projekt uchwały. Projekt 

uchwały nie został zaopiniowany. Radni zaopiniują ją w trakcie głosowania. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że po szczegółowej 

analizie i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisarza Wyborczego i udzielonych prze Zastępcę 

Wójta wyjaśnieniach, Komisja na posiedzeniu w dniu 22 października 2012 r. przedłożony projekt 

tej uchwały zaopiniowała większością głosów pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisarza 

Wyborczego i wyjaśnieniach Zastępcy Wójta Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 23 

października projekt uchwały i zaopiniowała go pozytywnie. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy do projektu uchwały są uwagi. Głos w tej 

sprawie zabrał radny Marek Grobelny. 

Radny przekazuje na ręce Przewodniczącego Rady Gminy pisemną petycję od mieszkańców wsi 

Suchorzewko w sprawie nie wyrażenia zgody na zmianę okręgu wyborczego i włączenia wsi 

Suchorzewko do okręgu Cerekwicy Starej i Cerekwicy Nowej. Petycja stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

Radny informuje na forum, że mieszkańcy jego wsi za dwa lata nie pojadą na wybory. Zastanawia 

się dlaczego wybrano właśnie takie rozwiązanie. Dlaczego nie można było połączyć np. 

Suchorzewka ze Strzyżewkiem, a Cerekwica np. z Porębą. Wskazuje tu na wspólne powiązania. 

Apeluje do radnych, aby nie patrzyli na swoje potrzeby, bo wszyscy są radnymi jednej gminy. 

Radny wskazuje, że nie może być tak żeby Komisarz Wyborczy decydował o podziale na okręgi, bo 

on nie zna naszych gminnych potrzeb. Radny informuje, że jeżeli uchwała będzie podjęta w takim 

kształcie to mieszkańcy Suchorzewka będą pisać wnioski i odwołania.  

Głos zabiera Zastępca Wójta ponownie w kwestii wyjaśnienia kształtu podejmowanej uchwały. 

Wskazuje, że w poprzedniej uchwale podejmowanej na sesji w dniu 4 października br. Rada Gminy 

starała zachować najbardziej zbliżony kontur okręgów wyborczych. Ta uchwała została uchylona, 

ze względu na to że nie można dzielić jednego sołectwa i dokładać drugiego tak jak to było w 

poprzedniej wersji. Jest to działanie zgodne z normą przedstawicielstwa. Art. 420 Kodeksu 

Wyborczego – podanie normy prawnej było odpowiedzią na petycję wniesioną przez radnego 

Grobelnego. Zastępca wskazuje mu drogę odwołania.  

Głos zabiera Wójt Gminy. Podkreśla, że nie ma w tej kwestii dobrego rozwiązania nie jest to wybór 

Zastępcy Wójta, ustawa uchwalona została przez Sejm i to posłowie zmienili zasady podziału 

mandatów i okręgów wyborczych. Wójt wskazuje, że pierwsza uchwała nic nie zmieniała, Gmina 

nie miała wypływu na to, że Komisarz uchylił tą uchwałę, wolą gminy było pozostawienie 

Suchorzewka przy Rusku, tak jak to było do tej pory, jednak Komisarz Wyborczy ten wybór 

uchylił. Wójt proponuje mieszkańcom drogę odwołania. Wójt wskazuje, że bardziej pokrzywdzona 

jest w tym momencie Góra, której brakuje kilka punktów w normie przedstawicielstwa do dwóch 

mandatów i na chwilę obecną mając osiemset parę mieszkańców ma tylko jeden mandat. W końcu 

roku 2013 rada sprawdzając stan liczby mieszkańców w danych okręgach będzie mogła poprawić tą 

uchwałę, jeżeli w Górze zamieszka 17 osób, tym samym będzie zabrany mandat Jaraczewa na rzecz 

Góry. Wójt prosi, aby nie obrażać się i nie mówić, że Wójt Andrzejczak jest wszystkiemu winien, 

bo są to kłamstwa. Komisarz Wyborczy ma decydujące zadanie. Wójt jest zdania, że należy 

uchwałę dziś podjąć po to żeby móc zachować chociażby pełną drogę odwoławczą.  

Głos zabiera sołtys wsi Strzyżewko. Przyłącza się on do wniosku radnego Grobelnego.                   



W przyszłości prosi by pamiętać, że jeżeli będą dwie Cerekwice i Suchorzewko i Strzyżewko żeby 

równo dzielić środki.  

Głos zabiera Wójt. Informuje, że on nigdy nie dzielił pieniędzy na okręgi wyborcze i nie dawał 

więcej dla wsi z której pochodzi radny, zapominając o innych. Podkreśla, że zawsze dzielił środki w 

sposób zrównoważony.  

Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto z radnych jest za podjęciem  powyższej uchwały- za 

głosowało 9 radnych, przeciwnych było 4 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosowania. 

Uchwała Nr XXII/124/2012 została przyjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2013 rocznego programu współpracy 

Gminy Jaraczewo z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 
3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt powyższej uchwały był omawiany na 

posiedzeniach  komisji rady i  zwrócił się do przewodniczących poszczególnych komisji o 

stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 

że Komisja w dniu 22 października 2012 r. przeanalizowała przedłożony projekt uchwały  i został  

on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że po szczegółowej 

analizie i udzielonych wyjaśnieniach przez Sekretarza Gminy, Komisja na posiedzeniu w dniu 22 

października 2012 r. przedłożony projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że projekt tej uchwały Komisja przeanalizowała na 

posiedzeniu w dniu 23 października, nie wnosząc uwag.  

Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto z radnych jest za podjęciem  powyższej uchwały – 

głosowało 14 radnych. Uchwała Nr XXII/125/2012  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

W tym momencie Przewodniczący Rady ogłasza 15 minutową przerwę w obradach sesji. 

 
11. Raport o stanie oświaty w Gminie Jaraczewo za rok szkolny 2011/2012. 
 

 Na wstępie głos zabiera Przewodniczący Rady Gminy. Podkreśla rangę ważności tematu, 

nawiązuje także do złożonej w tym temacie przez radnego Romana Matuszaka interpelacji. Raport 

ten jest niezbędny aby przyjrzeć się stanie oświaty na terenie gminy.  

Raporty szkół stanowią załączniki do niniejszego protokołu.  

Do raportu złożonego przez dyrektora Szkoły Podstawowej w Noskowie pytanie kieruje radny 

Stefan Pawlak. Na wstępie dziękuje pani  dyrektor za pracę włożoną w naukę dzieci. Radny zwraca 

się do dyrektora  z następującymi pytaniami: 

- kto odpowiada za utrzymanie porządku w przedszkolu 

- dlaczego podczas wakacji został zamknięty plac przy szkole dla dzieci gimnazjalnych. Radny 

podkreśla, że są to nasze dzieci, pomimo tego że uczą się w Rusku i radny nie wyobraża sobie, aby 

na przyszły rok dyrektora znów zamknęła boisko.  

Dyrektor udziela odpowiedzi. Dyrektor informuje, że wydała zarządzenie w sprawie zamknięcia 

boiska, zamysł był taki, aby dzieci gimnazjalne i ponadgimnazjalne nie korzystały z boiska 

szkolnego, a boiska wiejskiego dlatego, że w szkole psuli ławki, przebywanie na terenie szkoły nie 

miało nic wspólnego ze sportem. Tam też spożywali alkohol. Mamy też takie środowisko, w którym  

gimnazjaliści, czy ponadgimnazjaliści palą  marihuane  Na prośbę rodziców i nauczycieli dyrektor 

wydała takie zarządzenie, by dzieci szkolne w sposób kulturalny mogły spędzać czas na boisku 

szkolnym.  

W kwestii utrzymania porządku na placu przy przedszkolu- sprząta sprzątaczka Pani Maćkowiak i 

sukcesywnie pomaga jej w tym woźny ze szkoły podstawowej.  



Na to stwierdzenie radny Pawlak podkreśla, że na placu jest bałagan.  

W kwestii uczęszczania dzieci na boisko wiejskie- radny informuje dyrektora, że on otrzymał 

boisko wiejskie 15 sierpnia 2012 rok. Boisko jest dla wszystkich, zarówno dla dzieci szkolnych jak 

i dzieci ponadgimnazjalnych. 

Radny informuje, że nie będzie sprzątał placu przy przedszkolu. Dyrektor nie rozumie zarzutów 

odnośnie nieuporządkowanego placu przy przedszkolu. Informuje, że zarówno Sanepid jak i 

rodzice chwalą obejście przedszkola. Dyrektor informuje, że za porządek przy Sali wiejskiej nie 

odpowiada dyrektor przedszkola, a sołtys, a w tym przypadku osoba która opiekuje się salą, czyli 

Pani Małgorzata Kowalczyk. Dyrektor zaznacza, że ona odpowiada za porządek w przedszkolu (na 

placu) i nie zauważa tam żadnego bałaganu. Informuje, że najmniej jest dwa razy w tygodniu  w 

przedszkolu i nie widzi bałaganu.  

W kwestii boiska- dyrektor wskazuje, że młodzieży nie wysłała do sołtysa wsi, a do osoby która w 

tym okresie opiekowała się boiskiem, udzieliła również wskazówek młodzieży co zrobić z kluczami 

od obiektu. Zarzuca sołtysowi, że nie udzielił publicznej informacji o dostępie do wiejskiego 

boiska. Informuje, że jeżeli sołtys ma sprawę do dyrektora szkoły to ona zaprasza do szkoły i 

zapewnia o dojściu do porozumienia.  

Radny Pawlak wylicza, że na  placu przy przedszkolu jest nie sprzątnięty chodnik, trawa jest nie 

wykoszona.  

Dyrektor zaprasza po dzisiejszej sesji do dokonania oględzin placu przy przedszkolu w kwestii 

stwierdzenia bałaganu. Zaznaczyła , że za  przedszkole odpowiada też Pani Prezes . 

Głos zabiera radny Twardowski. Wskazuje, że rokrocznie komisja objeżdża placówki oświatowe, 

jak dotąd nie stwierdziła ona rażących zaniedbań w którejkolwiek z placówek, co nie znaczy, że 

bałagan mógł powstać w ciągu ostatnich dni. Dziękuje pani dyrektor Szkoły Podstawowej za 

zaproszenie do wizytacji placówki. Jednak komisja z tego zaproszenia nie skorzysta, gdyż nie ona 

jest władana do rozstrzygania sporów pomiędzy sołtysem, a dyrektorem szkoły.  

Po przedstawieniu analizy wyników przez dyrektora szkoły podstawowej w Wojciechowie 

podziękowania i gratulacje za tak wysoki poziom nauczania składa radna Barbara Pielucha.  

Głos zabiera sołtys wsi Wojciechowo. Dziękuje dyrektorowi za udostępnienie szkoły dla gości 

podczas dożynek powiatowych, które organizowały sołectwa: Łowęcice i Wojciechowo.  

 Głos zabiera dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno - Administracyjnego Szkół w 

Jaraczewie – Jerzy Jakubowski. Odnosząc się do wypowiedzi Pani dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Noskowie informuje, że ani do organu prowadzącego, ani do Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, która zajmuje się również sprawami narkomanii , nie dotarły żadne 

sygnały, że młodzież gimnazjalna pali marihuanę. Prosi Panią dyrektor o wyjaśnienie tej 

wypowiedzi przed  dziennikarzem Gazety Jarocińskiej ( po sesji).  

 Analizę raportów o stanie nauczania podsumowuje dyrektor Gminnego Zespołu  

Ekonomiczo- Administracyjnego Szkół w Jaraczewie. Prowadzi analizę liczby uczniów na terenie 

gminy Jaraczewo. W związku ze spadkiem liczby uczniów spadła liczba oddziałów w szkołach, ale 

również spadła liczba nauczycieli. Na podstawie analiz widać, że liczba uczniów nie wzrośnie w 

szkołach. Na obecną liczbę dzieci i otrzymywaną subwencję budżet gminy dokłada bardzo duże 

środki finansowe.  

Omawia również poziom nauczania w szkołach na podstawie sprawdzianów ocenia poziom 

nauczania powyżej średniej krajowej.  

Głos zabiera radny Matuszak. W nawiązaniu do wypowiedzi dyrektora GZEAS- ma nadzieję, że ta 

wypowiedź przełoży się w przyszłym roku na wynik sprawdzianu. W nawiązaniu do kadry 

piłkarskiej, wskazuje miejscowości i kluby gdzie gra młodzież z Jaraczewa, jednocześnie 

zarzucając brak opieki nad nimi w przeszłości. 

Głos zabiera radna Ilona Smolarek. Zauważa, że w trakcie wypowiedzi wskazywano na wysokie 

wyniki nauczania, wykazywano słabości szkoły. Podkreśla, że zawód nauczyciela to służba 

społeczna. Wymaga to dużo pracy i wysiłku. O tym opinia publiczna najczęściej nie wie. Podkreśla, 

że w sprawach uchwalanych w związku z oświatą należy pamiętać, że szkoła to nie firma 

nastawiona  na maksymalizację zysku, szkoła to instytucja społeczna, gdzie na efekty trzeba czekać 



latami.  

 Głos zabiera Przewodniczący Rady.  Odnosząc się do osiągnięć sportowych w szkołach 

uważa, że tu brakuje współpracy nauczycieli wychowania fizycznego z dyrektorami szkół. 

Wskazuje też, że w szkołach brakuje  tradycji muzyki. Nie jest do końca przekonany,czy  uczniowie 

szkół  znają  hymn państwowy.  

Dyrektorzy szkół   stanowczo odpowiedzieli, że uczniowie znają  hymn państwowy.  

 Głos zabiera radny Stangret. Zadaje pytanie które dotyczy tego ile razy dzieci korzystały z 

pływalni w tym roku. Na to pytanie dyrektor GZEAS odpowiada, że w bieżącym roku szkolnym 

dzieci nie korzystały z basenu.  

 Głos zabiera Wójt Gminy. Podsumowuje złożone informacje. Podkreśla, że nie można 

porównać szkoły do fabryki. Jednak jako organ prowadzący porównuje szkołę do szkoły wskazując 

tu, że jedne szkoły mają wyniki, a inne nie. Co do nauczycieli wychowania fizycznego informuje, 

że składają oni informacje o swoich osiągnięciach. Zaznacza również, że nauczyciele wychowania 

fizycznego  są zatrudnieni w innych placówkach.  Podziękował dyrektorom, że w ramach 

otrzymanych budżetów potrafią się znaleźć i dobrze administrować szkołami. Podziękował 

dyrektorom, którzy dodatkowo poświęcają się gminie (Pani Kardach, Pani Kasprzak) za nadzór 

pedagogiczny nad przedszkolami. Zwrócił tu uwagę sołtysowi Pawlakowi, że nie powinien takiej 

dyskusji podejmować na sesji.  

Składa podziękowania dyrektorowi Podkówce za pomoc w organizacji projektu Word camp. 

 Na tym dyskusje zakończono. Przewodniczący Rady podziękował dyrektorom za 

przekazane informacje  o stanie oświaty.  

 

12. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 
 
 Przewodniczący Rady informuje, że radni do końca kwietnia mają obowiązek złożenia 

oświadczeń majątkowych. Wójt Gminy i Przewodniczący Rady składają oświadczenia do 

Wojewody Wielkopolskiego, natomiast radni  do Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący odczytuje pismo Wojewody Wielkopolskiego dotyczące złożonych przez Wójta i 

Przewodniczącego Rady oświadczeń. W złożonych oświadczeniach nie stwierdzono 

nieprawidłowości. W odniesieniu do radnych rady gminy- oświadczenia zostały złożone w terminie  

i nie stwierdzono w nich nieprawidłowości.  Urząd Skarbowy również nie stwierdził  poważnych 

nieprawidłowości.  

Wójt informuje, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym osoby zobowiązane do złożenia 

oświadczeń majątkowych, złożyły je w terminie i Wójt nie stwierdził w nich nieprawidłowości.  

 
13. Informacje o pracy w organach poza gminnych. 

 

Nie brano udziału w pracy w organach poza gminnych. 

 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Nie zostały złożone. 

W nawiązaniu do zapytania Edmunda Kowalczyka ( na poprzedniej sesji) w kwestii kart 

parkingowych ( N+)  dla osób jeżdżących na badania Przewodniczący Rady informuje, że o 

udzielenie informacji w tej sprawie zwrócił się  do Burmistrza Jarocina. Pismo stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.   

 
15. Wolne głosy. 

 
 Sprawozdanie z przeprowadzonych przetargów składa Sekretarz Gminy Jaraczewo –Olga 

Kaczmarek. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Głos zabiera radna Barbara Pielucha. Pytanie dotyczy pracowników obsługi szkół. Informuje, że 



lokalna prasa donosiła, że w ościennych gminach naszego powiatu nagrody otrzymują nie tylko 

pedagodzy, ale również pracownicy obsługi szkoły. Dlaczego w naszej gminie takie nagrody nie są 

przyznawane? 

Głos zabiera Wójt pytając radną skąd wie, że pracownicy obsługi szkół takich nagród nie dostają. 

Radna twierdzi, że słyszała rozmowę pracownika gimnazjum, który mówił, że nie dostają. 

Wójt informuje, że to on nie może przyznać takiej nagrody, bo takie są przepisy i nie ma puli do 

tego żeby dać nagrody pracownikom obsługi. Taką nagrodę mogą dać dyrektorzy szkół w ramach 

puli środków finansowych, które posiadają  na nagrody.  

O zabranie głosu Przewodniczący Rady prosi Pana Mariusza Czabańskiego w kwestii azotanów. 

Omówienie tej kwestii w formie pisemnej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Głos zabiera Wójt Gminy. Zwraca się z prośbą, przekazanie informacji mieszkańcom.  

 Przewodniczący Rady informuje, że kolejna sesja odbędzie się w miesiącu listopadzie.  

 

16. Wnioski. 
 
 Nie  zgłoszono żadnych wniosków. 

 
17. Zakończenie. 

 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady podziękował zebranym 

za udział w tych obradach i o godz. 13.40 zakończył XXII Sesje Rady Gminy Jaraczewo. 

 
Protokółował: 

 

Elżbieta Wyremblewska    PRZEWODNICZĄCY RADY  

        

             /-/ Roman Skrzypczak 

 


